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MEMÒRIA DE LES ACTIVITATS DE  

L’ACADÈMIA DE JURISPRUDÈNCIA I LEGISLACIÓ DE CATALUNYA 

 

CURS 2021/2022 

 

per  

 

Joaquín Tornos Mas 

Secretari de l’Acadèmia 

 

Llegida en sessió ordinària de data 8 de novembre de 2022 

 

 

 

) 

Es presenta la Memòria de l’Acadèmia de Jurisprudència i Legislació de Catalunya del 

curs 2021/2022. 

Presentem la Memòria en la sessió inaugural del curs 2022/2023, en la que tindrà lloc la 

lectura del discurs d’ingrés del Il·lm. Sr. Tomás Font i Llovet i la seva recepció com a 

nou acadèmic de número. 

 

 

I.- SESSIONS CELEBRADES. 

 

El curs 2021/2022 es varen celebrar 14 sessions, 7 ordinàries, 3 extraordinàries, 3 

solemnes i 1 oberta.  

La sessió de dimarts 21 de setembre de 2021 es va fer de forma presencial i per vídeo 

conferència, així com la sessió oberta de 15 de febrer de 2022,  però les restants sessions 

ja es varen celebrar de forma íntegrament presencial. Destaquem dues sessions.  

 

A. SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA COMMEMORATIVA DEL 50 ANIVERSARI DEL 

II CONGRÉS JURÍDIC CATALÀ. 16 DE NOVEMBRE DE 2021. 

 

La sessió commemorativa del 50 aniversari del III Congrés Jurídic es va celebrar sota la 

presidència del President de l’Acadèmia de Jurisprudència i Legislació de Catalunya, 

Excm. Sr. Francesc Tusquets i Tries de Bes. A la mesa presidencial, presidida per l’Excm. 

Sr. Francesc Tusquets i Tries de Bes, veren ser presents l’Il·lm. senyor Jesús Sánchez 

García, vice-degà de l’ ICAB, l’Il·lm. Sr. Joaquim de Miquel, Secretari de l’ICAB, 

l’Il·lm. Sr. Joan Ramón Casals i Matas, Director General de Dret i d’Entitats Jurídiques 

del Departament de Justícia, l‘acadèmica Sra. María Eugenia Alegret, i els acadèmics Srs. 

Cumella, Egea, Guardia i Tornos.  
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Varen assistir acadèmics i acadèmiques  i els  degans emèrits Excms. Srs. Balcells, Leira 

i Antràs, així com un nombrós públic, amb molts representants dels Congressistes del II 

Congrés Jurídic Català.    

L’acte s’inicià amb la projecció d’unes imatges de la celebració del II Congrés que varen 

finalitzar amb la projecció del gravat commemoratiu del II Congrés que va realitzar Joan 

Miró.  

Posteriorment varen intervenir l’Il·lm. Sr. Jesús Sánchez, qui va excusar l’absència de la 

Degana de l’ICAB, va recordar la importància del II Congrés així com del llibre que va 

recollir totes les ponències i va animar als presents a treballar per la celebració d’un tercer 

Congrés. 

A continuació el President de l’Acadèmia va donar la paraula als acadèmics Josep 

Guardia i Joan Egea i a la acadèmica Maria Eugenia Alegret per tal de que recordessin  

l’esperit i context així com l’organització del II Congrés, la seva incidència en el 

desenvolupament del dret civil català i la seva incidència en la universitat, i el seu reflexa 

en la jurisprudència del Tribunal Superior de Justícia.  

El President va pronunciar les paraules de cloenda de l’acte. En les seves paraules va 

recordar el moment en el que es va celebrar el II Congrés, les 175 conclusions i la seva 

incidència en el del dret civil català actual, un dret que és fruit de la història i que es 

desenvolupa vinculat a la realitat de cada moment.  

L’acte va finalitzar de forma solemne amb el Cant de la Senyera pel cor de l’ICAB, 

rememorant d’aquesta forma el mateix acte de cloenda del II Congrés.      

 

B. SESSIÓ OBERTA DE DE DIMARTS 15 DE FEBRER DE 2022. 

 

Amb la sessió oberta de 15 de febrer de 2022 l’Acadèmia va voler recuperar la tradició 

de sessions extraordinàries i obertes al públic en les que tractar temes d’especial interès 

amb la intervenció de juristes de reconegut prestigi. Degut a les limitacions derivades del 

Covid19, la sessió va tenir lloc al pati de columnes de l’ICAB, amb un aforament limitat 

i oberta a l’exterior telemàticament.  

La sessió va comptar amb la intervenció del Sr. Cándido Paz-Ares, Catedràtic de dret 

mercantil a la Universitat Autònoma de Madrid, i advocat, un jurista de gran prestigi, amb 

una profunda formació ius privatista, que va tractar el tema de la clàusula rebus sic 

stantibus, clàusula que la pandèmia Covid19 ha posat en primer lloc del debat jurídic. 

L’Acadèmic Salvador Coderch va presentar al conferenciant destacant que el Sr. Paz-

Ares, més enllà de la distinció clàssica universitària entre les matèries de dret civil, dret 

mercantil o dret internacional privat, és un dels pocs juristes que tenen la qualitat de ser 
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com arbres de profundes arrels generals que es poden qualificar com a privatistes, com a 

grans coneixedors de tots els aspectes del dret privat.  

El Sr, Paz-Ares va desenvolupar una molt brillant intervenció i va  facilitar als assistents 

un document, titulat “anatomia de la clàusula rebus”. 

Finalitzada la intervenció del Sr. Paz-Ares es va obrir un interessant col·loqui dirigit per 

l’acadèmic Salvador Coderch, amb diverses intervencions que van plantejar qüestions 

sobre la funcionalitat de la rebus, el debat sobre la disponibilitat o imperativitat, i la 

importància de la excepcionalitat. 

Va tancar l’acte el President, felicitant al conferenciant per la seva brillant dissertació, i 

reiterant  el seu agraïment al Sr. Paz-Ares i a l’acadèmic Salvador Coderch. Finalment va 

manifestar la seva satisfacció pel desenvolupament de la sessió oberta,  així com la 

voluntat d’impulsar aquest tipus de sessions dintre de les activitats de l’Acadèmia.  

 

II.- NOUS ACADÈMICS. 

El 21 de setembre de 2021 es va acordar declarar la vacant corresponent a la medalla 

Benvingut Oliver i Estelles pel traspàs de l’acadèmic Sr. Felip Tallada. El 15 de desembre 

es va convocar la votació per cobrir la vacant de l’Il·lm.. Sr. Anton Huber  Company va 

obtenir 16 vots a favor, cap en blanc i cap en contra, i var ser proclamat Acadèmic electe 

en primer votació. 

En la sessió de 11 de gener de 2022 l’Il·lm. Sr. Huber va acceptar el càrrec i va agrair al 

acadèmics i acadèmiques la confiança en ell dipositada , i es va comprometre a respectar 

les normes de l’Acadèmia i treballar pel seu desenvolupament.   

 

III.- DISCURSOS D’INGRÈS.  

L’Acadèmia vol manifestar la seva satisfacció perquè en el curs 2021-2022 s’han llegit 

tres discursos d’ingrés, tots ells de gran qualitat.  

 

A. Discurs d’ingrés de la Il·lma. Sra. María José Magaldi Paternostro.  

En la sessió de 28 d’octubre de 2021 es va llegir el discurs de l’Il·lma Sra. María José 

Magaldi Paternostro a la sala de columnes de l’ICAB.  

La Mesa presidencial va estar composada pels acadèmics Srs. Cumella, Egea, Tornos i 

Tusquets, pel Sr. Jesús María Barrientos, President del Tribunal Superior de Justícia de 

Catalunya i el Sr. Casals i Mata, Director General de dret i entitats jurídiques i mediació 

de la Generalitat de Catalunya. 
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Juntament amb els acadèmics i acadèmiques va assistir a la sessió els Degans emèrits Srs. 

Josep María Antrás i Oriol Rusca, un nombrós número de membres de la carrera judicial 

i fiscal, i familiars i amics i amigues de la Sra. Magaldi. 

El President després d’anunciar que començava la sessió d’investidura va demanar als 

Padrins de la nova acadèmica, la Sra. Maria Eugenia Alegret i el Sr. Pablo Salvador, que 

anessin a buscar a la recipiendària a la Sala de l’Acadèmia. el President donà la paraula a 

l’Il·lma Sra. María José Magaldi perquè pronunciés el seu discurs d’ingrés amb el títol 

“El delito de administración desleal en el sistema penal español: pasado y presente”. 

La Sra. Magaldi va pronunciar un magnífic discurs en el que va que analitzar críticament 

la construcció jurisprudencial i normativa del delicte d’administració deslleial en el 

sistema penal espanyol. 

La Sra. Roca, en nom de l’Acadèmia va pronunciar el discurs de contestació. Un discurs 

també magnífic, en el que desprès de destacar la figura de la Sra. Magaldi com a 

universitària i membre del poder judicial, va comentar el discurs d’ingrés. 

Un cop llegits els discursos, el President lliurà la medalla i el diploma a la Sra. Magaldi 

que l’acrediten com a Acadèmica de número. El President va pronunciar les paraules de 

cloenda. A continuació es va lliurar als assistents el llibre amb el discurs de l’Il·lma. Sra. 

Magaldi i la resposta de l’Il·lma. Sra. Roca i es va servir un còctel.  

 

B. Discurs d’ingrés del Il·lm.. Sr. Antonio Recio.    

En la sessió  de 26 d’abril de 2022 es va llegir el discurs d’ingrés del Il·lm. Sr. Recio a la 

sala d’actes de l’ICAB. La Mesa presidencial presidida per l’Excm. Sr. Tusquets, va estar  

composada pels acadèmics: censor de l’Acadèmia, Hble. Sr. Joan Egea, el tresorer, Il·lm. 

Sr. Antonio Cumella Gaminde i la vicepresidenta de l’Acadèmica Excma. Sra. Mª 

Eugènia Alegret i el secretari, Il·lm. Sr. Tornos Mas. També estaven presents el degà de 

l’Il·lustre. Col·legi de l’Advocacia de Barcelona, Excm. Sr. Jesús Sánchez García, el 

Fiscal Superior de Catalunya, Excm. Sr Francisco Bañeres, el vocal del Consejo General 

del Poder Judicial, Excm. Sr José María Macías, el Secretari General de Justícia de la 

Generalitat, Sr. Joaquim Clavaguera i  la Vicedegana de l’ICAB,  Il·lma. Sra. Susana 

Ferrer. 

Juntament amb els acadèmics i acadèmiques van assistir també a l’acte els degans emèrits, 

Excm. Sr. Oriol Rusca, Excm. Sr. Pedro Yúfera i Excm. Sr Josep Mª Balcells, així com  

un nombrós número de membres de la carrera judicial i fiscal, i familiars i amics i amigues 

del Sr. Antonio Recio Córdoba. 

El President després d’anunciar que començava la sessió d’investidura i va demanar als 

padrins del nou acadèmic, Srs. Elías Campo i Agustín Luna, que anessin a buscar al 

recipiendari a la Sala de l’Acadèmia. Un cop rebut a la sala va donar la paraula a l’Il·lm. 
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Sr. Antonio Recio Córdova perquè pronunciés el seu discurs d’ingrés amb el títol “La 

protección del heredero frente a las deudas de su causante”. 

El Sr. Recio va pronunciar un magnífic discurs en què va exposar de forma brillant el 

contingut del seu treball d’ingrés, en el qual analitza, al seu criteri, insuficient protecció 

de l’hereu davant els deutes del seu causant en el dret civil català. 

 La Sra. Alegret, en nom de l’Acadèmia, va pronunciar el discurs de contestació. Un 

discurs també magnífic, en el que va fer una breu semblança de la  trajectòria professional 

de l’Il·lm. Sr. Recio en les activitats jurisdiccionals, governativa i docent. Pel que fa al 

discurs  va destacar l’anàlisi rigorós i valent del tema estudiat, en particular del tractament 

del tema de la protecció de l’hereu davant dels deutes del seu causant en el dret civil 

català. 

A continuació el President de l’Acadèmia va lliurar al nou Acadèmic la medalla i el 

diploma que l’acrediten com a Acadèmic de número i va pronunciar el discurs de cloenda.   

A continuació es va servir un còctel al Pati de Columnes de l’ICAB i es va lliurar als 

assistents un exemplar del discurs del Sr. Recio i la resposta de la Sra. Alegret. 

 

C. Discurs d’ingrés de l’Il·lm. Sr. Viver Pi-Sunyer.   

En la sessió de 14 de juny de 2022 es va llegir el discurs d’ingrés de l’Il·lm. Sr. Viver Pi-

Sunyer a la sala d’actes de l’ICAB. La Mesa presidencial presidida per l’Excm. Sr. 

Tusquets, va estar composada pels acadèmics: censor de l’Acadèmia, Hble. Sr. Joan Egea, 

el tresorer, Il·lm. Sr. Antonio Cumella Gaminde, la vicepresidenta de l’Acadèmia Excma. 

Sra.  Mª Eugènia Alegret i el secretari de l’Acadèmia Il·lm. Sr. Tornos Mas. Varen 

completar la presidència: el President del Consell de Garanties Estatutàries, Excm. Sr. 

Joan Vintró i  el Degà de l’Il·lustre Col·legi de l’Advocacia de Barcelona, Excm. Sr. Jesús 

Sánchez García.  

Assisteixen a la sessió els acadèmics i acadèmiques, el Degà  emèrit  Excm. Sr. Josep Mª 

Antrás i també un nombrós número de familiars, amics i companys del Sr. Carles Viver 

Pi-Sunyer. 

El President després d’anunciar l’inici de la sessió d’investidura  va demanar als padrins 

del nou acadèmic, Srs. Josep-D Guardia i Pablo Salvador, que anessin a buscar al 

recipiendari a la Sala de l’Acadèmia. Un cop rebut el recipiendari el President va donar 

la paraula a l’Il·lm. Sr. Carles Viver Pi-Sunyer  perquè pronunciés el seu discurs d’ingrés 

amb el títol “Repensar els límits del control constitucional sobre les activitats 

parlamentaries. La inviolabilitat institucional de les cambres i els actes parlamentaris 

interns”. 

El Sr. Viver Pi-Sunyer  va pronunciar un magnífic discurs en el que va exposar de forma 

brillant el contingut del seu treball d’ingrés, centrat en l’abast del control dels interna 

corporis de l’activitat parlamentària, analitzant fins a quin punt el principi de la 
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inviolabilitat de les cambres parlamentàries suposa un especial límit al control del 

Tribunal Constitucional, per tal de respectar les exigències que es deriven de l’estat de 

dret constitucional i democràtic.  

L’Il·lm. Sr. Joaquín Tornos, en nom de l’Acadèmia, va pronunciar el discurs de 

contestació. En el seu discurs va fer una breu semblança de la trajectòria acadèmica, 

docent, professional i institucional de l’Il·lm. Sr. Viver Pi-Sunyer i el va felicitar pel 

contingut del seu treball, destacant l’anàlisi rigorós del tema estudiat, amb propostes 

d’indubtable interès per tal de repensar l’exercici de la discrecionalitat dels Tribunals 

Constitucionals en el control dels interna corporis.  

A continuació el President de l’Acadèmia va lliurar al nou Acadèmic la medalla i el 

diploma que l’acrediten com a Acadèmic de número i va pronunciar el discurs de cloenda. 

A continuació es va servir un còctel al Pati de Columnes de l’ICAB i es va entregar als 

assistents un exemplar del discurs del Sr. Viver Pi-Sunyer i la resposta del Sr. Joaquín 

Tornos.   

 

 

IV.- COMUNICACIONS.  

 

Al llarg del curs 2021-2022 s’han llegit les següents comunicacions:  

30 de novembre de 2021. Il·lm. Sr. Giménez Duart i Il·lm. Sr. Sancho Gargallo. La ley 

8/2021 de apoyo a las persones con discapacidad y la sentencia el Tribunal Supremo 

589/2021.   

11 de gener de 2022. Il·lm. Sr. Joaquín Tornos. Problemàtica jurídica de la vacunació 

obligatòria.  

15 de març de 2022. Il·lm.. Sr. Elías Campo i Il·lma. Sra. Eugenia Alegret. Tribunal 

Constitucional y arbitraje.  

 

V.- NECROLÓGIQUES.  

A. En record i homenatge de l’Il·lm. Sr. Josep Joan Pintó Ruiz.  

En la sessió extraordinària de 5 d’octubre es va llegir la necrològica en record i homenatge 

de l’acadèmic Josep Joan Pintó Ruiz. L’acte va ser organitzat conjuntament amb  l’ICAB, 

la sessió ve tenir  lloc al Saló d’actes de l‘ICAB i la necrològica va estar a càrrec de 

l’Excm. Sr. Eugeni Gay. 
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Va obrir l’acte la Degana de l’ICAB, Excma. Sra. Eugenia Gay a les 18 hores, qui desprès 

de saludar als  assistents, als Degans i Deganes emèrits presents i a la família del Sr. Pintó 

Ruiz, va manifestar que l’acte d’homenatge al Sr. Pintó Ruiz era una acte degut, per 

mantenir viva la memòria de qui va ser un autèntic referent de l’advocacia i la societat 

civil catalana. Destaca la seva defensa dels valors de justícia i humanisme, i la seva 

brillant oratòria i eloqüència, així com les seves aportacions a l’estudi del dret civil català.  

A continuació es va projecte un vídeo en el que intervenen el fill Jordi del Sr. Pintó Ruiz, 

el degà emèrit Sr. Josep María Antrás Badia, i l’acadèmic Sr. Josep Guàrdia Canela. Amb 

breus i sentits parlaments destaquen respectivament la figura del Sr. Pintó Ruiz com a 

pare, advocat i acadèmic. 

A continuació l’acadèmic l’Excm. Sr. Eugeni Gay pronuncia una brillant necrològica del 

Sr. Pinto Ruiz que es va acompanyar a l’acta de la sessió.  

 Finalment va cloure l’acte el President de l’Acadèmia Sr. Tusquets destacant la figura 

del Sr. Pintó com un jurista extraordinari, amb una gran cultura i coneixements molts 

amplis en diferents àmbits de la vida jurídica i social. Va concloure la seva intervenció 

manifestant que el seu exemple ens ha de guiar en la nostra activitat present. 

 

B. En record i homenatge de l’Il·lm. Sr. Joan Córdoba i Roda. 

En la sessió extraordinària de 12 de desembre de 2021 es va llegir la necrològica en record 

i homenatge de l’acadèmic Il·lm. Sr. Joan Córdoba i Roda. 

La mesa presidencial va estar formada pel president de la nostra Acadèmia, Excm. Sr. 

Francesc Tusquets i Trias de Bes, la degana de l’Il·lustre Col·legi de l’Advocacia de 

Barcelona, Mª Eugènia Gay Rosell, l’Acadèmic de numero, Il·lm. Sr. Agustín Luna 

Serrano, la  vicepresidenta de l’Acadèmia, Excma. Sra. Mª Eugènia Alegret, el secretari, 

Il·lm. Sr. Joaquin Tornos, el tresorer de l’Acadèmia, Il·lm. Sr. Antonio Cumella, a més 

de l’Excm. Sr. Francisco Bañeres, Fiscal Superior de Catalunya. 

Van assistir els acadèmics i acadèmiques, els degans emèrits de l’ICAB Excm. Sr. Antrás 

i l’Excm. Sr Balcells, així com nombrosos membres de la família Córdoba i altres 

persones, doctors en dret, professors universitaris i figures destacades del món del dret. 

Va obrir l’Acte la Degana de l’ICAB, Sra. Maria Eugenia Gay, qui va destacar la 

trajectòria acadèmica i professional del Sr. Córdoba així com el seu brillant exercici de 

l’advocacia amb independència, llibertat i coneixement, amb respecte i compressió per 

als sues clients, i amb total compromís en els assumptes que va defensar. Va concloure  

dient que és un deure de l’ICAB retre homenatge als seus membres que ja formen part de 

la historia de la institució.  

A continuació es va projectar un vídeo amb les intervencions dels seus deixebles María 

José Magaldi, Miguel Capuz, Fermín Morales, Cristóbal Martell i Francesc Jufresa, de 
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l’acadèmic i ex- degà de l’ICAB, Excm. Sr. Eugeni Gay, i dels seus fills Carlos i Queralt 

Córdoba.  

L’acadèmic Il·lm. Sr. Agustín Luna va pronunciar una sentida i complerta necrològica de 

l’acadèmic traspassat Joan Córdoba Roda. Va glosar la gran figura de Córdoba Roda 

destacant quatre diferents facetes de la seva vida, la universitària, la científica, la 

professional i a l’acadèmica a l’Acadèmia de Jurisprudència i Legislació, facetes en les 

que va excel·lir de forma extraordinària.  

Finalment va tancar l’acte el President de l’Acadèmia de Jurisprudència i Legislació. 

El President va recordar el seu gran mestratge a la Universitat així com la capacitat per 

unir l’excel·lència en la vida acadèmica i en l’exercici de l’advocacia. Una integració 

brillant de coneixements teòrics i pràctics, com va posar de manifest l’acadèmica, i 

deixeble seva, María José Magaldi en el seu recent discurs d’ingrés a l’Acadèmia. 

Va concloure les seves paraules dient que hem de tenir molt presents les seves virtuts i el 

seu exemple.  

 

C.  En record i homenatge de l’Il·lma. Sra. Alegría Borrás.  

En la sessió extraordinària de primer de març de 2022 es va llegir la necrològica en record 

i homenatge de l’acadèmica Il·lma. Sra. Alegría Borrás.  

Un cop el President va finalitzar el seu Informe corresponent a la sessió ordinària , s’invità 

a la família de l’acadèmica Alegria Borrás a que s’incorporés a la sessió i es va demanar 

a l’acadèmica Sra. Roca que pronunciés  la necrològica de la Sra. Alegria Borrás. Es varen 

incorporar a la sessió l’espòs i un fill de la Sra. Alegría Borrás i la catedràtica de dret 

internacional privat Beatriz Añoveros, deixeble de la Sra. Alegría Borrás.  

La Sra. Roca va pronunciar una sentida necrològica donant compte de la trajectòria 

acadèmica i vital de la Sra. Alegria Borrás. Es va acompanyar la necrològica a l’Acta de 

la sessió.    

El fill de la Sra. Alegría Borrás ve prendre la paraula, en nom seu i del seu pare, per agrair 

a l’Acadèmia l’acte de record i homenatge a la seva mare. Varen intervenir a continuació 

l’acadèmica Il·lma. Cristina González Beilfuss i l’acadèmic Il·lm. Eudald Vendrell per 

recordar diferents aspectes d’Alegría Borrás, destacant els seus grans valors com 

acadèmica, estudiosa del dret internacional i com a persona. 

 

VI.- ALTRES ACTIVITATS. 

A. Informe sobre la situació econòmica de les Acadèmies elaborat en el Consell Inter 

acadèmic. 
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L’Acadèmia ha participat activament en les reunions del Consell Inter Acadèmic amb la 

finalitat de fer arribar a l’administració catalana la preocupació per la manca de 

finançament públic de totes les acadèmies. 

En el Consell Inter Acadèmic es va acordar elaborar un Informe per adreçar a la 

Generalitat de Catalunya,  Informe que constaria de tres parts. La primera, relativa a la 

Funció social de les Acadèmies i la vinculació amb les administracions, seria coordinat  

pel President de l’Acadèmia amb la col·laboració del Secretari. La segona, relativa a les 

activitats de les Acadèmies, comptaria amb la participació de l’acadèmic Sr. Font, amb el 

suport de l’acadèmic Sr. Guardia, i la tercera, relativa al finançament, comptaria amb la 

participació de l’acadèmic Sr. Salvador. 

Els diferents grups va elaborar els seus treballs i el Consell Inter Acadèmic va elaborar el 

document definitiu que es va fer arribar a la Conselleria de Justícia. 

 

B. Elaboració d’un Dictamen per a la Conselleria de Justícia. 

Dintre de les funciones pròpies de l’Acadèmia es troba l’elaboració d’estudis o informes 

en matèria jurídica d’especial interès per a Catalunya. L’acadèmia ha manifestat la seva 

voluntat de donar contingut a aquesta funció, i en aquest sentit ha acordat amb la 

Conselleria de Justícia l’elaboració d’un Dictamen sobre mediació i arbitratge per un preu 

de 14.000 euros. Un cop rebut l’encàrrec es va crear una comissió formada per acadèmics 

i acadèmiques que han treballat en l’elaboració d’un dictamen que s’entregarà el 15 de 

novembre de 2022. 

 

VII. QUESTIONS ECONÒMIQUES.   

Atenent a un suggeriment de l’acadèmic Il·lm. Sr. Guardia es va demanar un ajut 

econòmic al Col·legi de Notaris, que va acordar atorgar a l’Acadèmia un ajut de 3.000 

euros. Gràcies a les gestions de l’acadèmic Il·lm. Sr. Cumella el Col·legi de Registradors 

també ha concedit un ajut de 3.000 euros.  

En la sessió de 29  de març de 2022 el tresorer de l’Acadèmia, Il·lm. Sr. Cumella va 

informar sobre els comptes de l’Acadèmia de l’any 2021 i el pressupost de l’any 2022.  

Pel que fa als comptes de l’any va destacar que l’any 2021 es va obtenir un estalvi de 

12,389,25 euros, un increment d’ingressos de 10.060,65 euros ( 53,50% respecte de l’any 

2020)  i un benefici de 15.160,01 euros, i va acompanyar el Document “Resum de situació 

comptabilitat abans del tancament de l’exercici 2021”. 

Pel que fa al Pressupost de 2022 es preveuen uns ingressos de 22.400,00 euros i unes 

despeses de 18,770,00 euros el que comporta un benefici previst de 3,630 euros, sense 

comptabilitzar el possible ingrés derivat de l’encàrrec d’un Dictamen al que abans s’ha 

fet referència.  
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VIII. MODIFICACIÓ DEL REGLAMENT.  

En la sessió de 30 de novembre de 2021 el secretari va recordar que el 10 de novembre 

de 2020, per raó de la situació excepcional creada per la pandèmia Covid 19, es va aprovar 

un reglament per permetre el vot per correu, reglament que va ser ratificat en la sessió de 

2 de febrer de 2021, i que es va aplicar en les votacions en que varen resultar elegits els 

acadèmics Font i Viver Pi Sunyer. Atenent a la nova situació sanitària, i a les dificultats 

que planteja el vot per correu, el secretari va  proposar la seva derogació i tornar al sistema 

tradicional de vot presencial. 

La derogació  del reglament de vot per correu es va aprovar per unanimitat.    
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